
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 288 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse den 18. februar 2009. 
 

Spørgsmål 288: 
"Ministeren bedes redegøre for, om den massive stigning i antal af bæltefikseringer 

på Sikringsafdelingen i Nykøbing-Sjælland har sammenhæng med, at man på det 

tidspunkt begyndte at ansætte private vagtfolk i stedet for plejepersonale." 

 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL). 

 

Svar: 
Jeg har til brug for min besvarelse af spørgsmålet indhentet udtalelse fra Region 

Sjælland.  

 

Region Sjælland har udtalt, at ”den tilsyneladende stigning i antallet af bæltefikse-

ringer fra 2005 til 2006 kan tilskrives en ændring i den anvendte registrerings-

praksis, som blev iværksat på baggrund af udmelding fra Sundhedsstyrelsen. 

 

Ændringen i registreringspraksis indebar bl.a., at alle fikseringer af den samme 

patient skulle registreres som enkeltfikseringer. Som eksempel på den praktiske 

anvendelse og gennemførelse kan nævnes, at det i forhold til urolige og voldelige 

patienter kan være nødvendigt også i forbindelse med sårrensning, udskiftning af 

sårforbinding, rensning af stomi m.v., der foretages flere gange dagligt på den 

samme patient, at foretage midlertidig fiksering for at forhindre skader på patien-

ten selv og personalet. I disse situationer skal hver enkelt, midlertidige fiksering nu 

registreres, og dette fører naturligt til en registreret stigning i anvendelsen af fikse-

ringer. 

 

Ændringen i antallet af fikseringer har således ingen sammenhæng med den påbe-

gyndte anvendelse af sikkerhedsmedarbejdere i Sikringsafdelingen.” 

 

Jeg henholder mig til Region Sjællands udtalelse.
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